
Is Nederlands grootste fiscale "geschenk" in gevaar?
Door R.O.F. Bakker, MSc

Terugblikken op
onder andere:

Kick Off Days,
Tax Tour &

Kantorendag 

Nieuw in deze editie:
Pickwickrubriek,

GFE-Poll &
Uitblinkers







Voorwoord Sanna Wiersinga
Beste GFE'ers, 

Met de feestdagen voor de deur kijken wij terug op
een jaar waarin het “normale” leven weer kon
beginnen en wij het coronavirus grotendeels achter
ons konden laten. Het klinkt allemaal misschien al
lang geleden, echter vonden de feestdagen vorig
jaar nog plaats in tijden van lockdown. Gelukkig is
dit nu niet meer het geval en kunnen de feestdagen
weer ouderwets gezellig worden gevierd met lekker
eten en een borrel (of twee). 

Het jaar 2022 betekende voor de GFE dat vele
evenementen weer fysiek konden plaatsvinden. Bij
een groot gedeelte van deze commissie is de
gedachte om deze commissie te vormen zelfs
ontstaan op een van de evenementen, namelijk de
Nieuwe Ledendag. Naast dit evenement vinden
jullie in deze uitgave van de Out of the Box ook
verhalen over de Kantorendag, Kick Off Days, Tax
Tour, Oktoberfestborrel en het Kroegcollege.  

In het licht van de feestdagen, en natuurlijk onze
passie voor fiscaliteit, heeft Dhr. Bakker, MSc een
artikel geschreven met als titel "Is Nederlands
grootste fiscale “geschenk” in gevaar?". In dit
artikel zal licht worden geworpen op de toekomst
van de bedrijfsopvolgingsregeling (BOR) en de
doorschuifregeling (DSR). Dhr. Bakker, MSc is
een nieuw gezicht onder de schrijvers van de
artikelen voor de Out of the Box, graag heten wij
hem daarom van harte welkom! 

Ook zijn er nieuwe gezichten onder de actieve
leden, natuurlijk kan daarom in deze editie ook de
GFE-Facebook niet ontbreken. Binnen deze rubriek
kunnen jullie kennis maken met de twee meest
recent gevormde commissies binnen de GFE: de
Taxeer Your Career & Media-en Studiefaciliteiten. 

Een nieuwe Media- en Studiefaciliteitencommissie
kan natuurlijk niet gepaard gaan zonder nieuwe
elementen.  Binnen de GFE-Poll hebben wij de
actieve leden gevraagd om hun mening te geven
over verschillende standpunten die te maken
hebben met de feestdagen. Daarnaast zetten wij de
uitblinkers binnen de GFE in het zonnetje op de
Uitblinkers pagina. 

Wees niet getreurd, jullie hoeven je gelukkig
tijdens deze kerstvakantie zonder de GFE
evenementen niet te vervelen, deze editie bevat
namelijk ook weer een leuke woordzoeker. 

Hartelijk dank aan iedereen die een bijdrage heeft
geleverd aan deze 17de editie van de Out of the
Box. Wij wensen iedereen veel leesplezier, fijne
feestdagen en alvast een gelukkig nieuwjaar! 

De MSF-commissie, 

Sanna Wiersinga                Voorzitter
&
Nynke Smits                       Secretaris
Renske Boerma                  Fiscus 
Kelly van Nes                    Commissaris OOTB
Lise Rutgers                      Commissaris 
                                           studiefaciliteiten 
                    



Waarde lezer,

Op dit moment  zit ons bestuursjaar er al voor meer
dan de helft op. Al zeven maanden staan wij aan
het roer van deze prachtige vereniging. Nu de
halfjaarlijkse algemene ledenvergadering is
geweest voelt dit des te meer zo. Op de HALV
hebben we de voortgang van ons beleid kunnen
presenteren. Er zijn veel stappen gezet en veel
doelen waargemaakt, maar wij zijn zeker nog niet
klaar met besturen en staan te springen om ook de
rest van onze doelen waar te kunnen maken.

Waar ik in het bijzonder graag even stil bij wil
staan, is het kroegcollege met de rechterlijke
macht. Dit was één van de speerpunten van ons
beleid en is veel leden goed bevallen, wellicht is dit
een begin van een lange samenwerking met de
rechtspraak. Daarnaast is de almanakcommissie
realiteit geworden, een resultaat waar wij erg trots
op zijn. De komende periode staat er nog een
nieuwe website op het programma. Dit was in
eerste instantie geen onderdeel van ons beleid. Dit
idee is in de loop van de tijd ontstaan en wij kijken
erg uit naar de lancering ervan. Jullie kunnen dit
een dezer weken verwachten.

Daarnaast staan er voor de komende tijd ook nog
mooie evenementen op het programma. 9 januari is
de nieuwjaarsborrel met onder meer de vakgroep.
Daarnaast gaat de GFE in februari op wintersport
en is in maart het recruitmentdiner en de Taxeer
Your Career. Vervelen zit er de komende tijd dus
niet bij en wij hopen jullie allen op deze
evenementen terug te zien.

 

 

Verder wil ik graag stilstaan bij de
decembermaand. De dagen zijn weer langer
donker dan licht. Ik hoop dat jullie de komende tijd
fijne mensen om je heen hebben die het licht zijn
in de duisternis. Kerstmis is bij uitstek de periode
die je doorbrengt samen met je familie en oud en
nieuw wellicht met naaste vrienden. Geniet allen
van deze tijd.

Wij wensen jullie veel leesplezier toe met deze Out
of the Box. Tot volgend jaar!

Het 41e bestuur der Groninger Fiscale Eenheid,

Lucas Buma                       Voorzitter GFE
&
Marilou Hogeveen             Secretaris
Tarik Velagic                     Fiscus
Bati Akarsu                        Commissaris Extern
Yke Haarsma                     Commissaris Intern

 Voorwoord Lucas Buma



Oktoberfest Borrel
 Geschreven door: Evita Draisma

Donderdag 6 oktober was het zover: de locatie van
de Lustrum Wintersport mocht bekend gemaakt
worden. Dit kan natuurlijk niet anders gebeuren
dan met veel bombarie. Om tien uur stipt trad de
mooiste commissie van de GFE naar voren om met
een paars/oranje filmpje bekend te maken dat we
in februari samen het lustrum nog een laatste keer
mogen vieren in Avoriaz! De inschrijvingen
openden meteen en de voorpret kon beginnen. 

De oktoberborrel was echter niet zomaar een
borrel. Om alvast in de sneeuwsfeer te komen
werd men gevraagd om in outfit te komen, immers
wat is er nou mooier dan een verkleedfeestje?!
Gelukkig dacht menigeen GFE’er hier hetzelfde
over en waren de mooiste oktoberfest en après-ski
outfitjes uit de kast getrokken. Er kon er echter
maar één de winnaar zijn en die eer ging naar
Roelof. Hij ging er aan het eind van de avond met
een fles Jagermeister vandoor. De jury moet
toegeven dat het een nipte overwinning was. Onze
favoriete barman Maarten had namelijk ook ergens
een laderhöse vandaan getoverd en zag er
fantastisch uit. Dit werd natuurlijk alleen maar
beter toen hij met  een grote schaal (kip)hapjes de
keuken uitliep. Al met al was het een zeer
geslaagde borrel welke voor enkele GFE’ers
wellicht iets te lang voortgezet werd in de stad. 



Nieuwe Ledendag
Geschreven door: Media-en Studiefaciliteitencommissie

De vakantie was nog maar net ten einde of de
Nieuwe Ledendag stond al op het programma. Om
de nieuwe fiscale studenten te behoeden voor
ongemakkelijke momenten bij de hoorcolleges,
was inschrijven voor de Nieuwe Ledendag
aanbevolen. De perfecte start van het nieuwe
academische jaar! De activiteitencommissie had
het programma al tot in de puntjes uitgewerkt en de
dag zou afgetrapt worden bij het Bowlingcentrum.
Langzaamaan kwamen uit alle hoeken fiscale
studenten aanhobbelen voor een sportief potje
bowlen. Ze werden warm onthaald en na de
bekendmaking van de teams kon de eerste bal
gegooid worden. Aan competitie en fanatisme was
geen gebrek bij de GFE. Na stevig een potje
gebowld te hebben, was het tijd voor een maaltje.
Ver hoefde er niet gereisd te worden, er kon
namelijk ook gegrild worden bij het
bowlingcentrum. De grillplaten stonden al te loeien
en we konden zo aanschuiven. Na de nodige
versnaperingen en met een goed gevuld buikje
konden we het bowlingcentrum, inmiddels blauw
staand van de rook, achterlaten om daarna naar de
Wolthoorn te gaan. 

De Wolthoorn, de stamkroeg van de GFE, was
voor de meerderheid nog onbekend maar hier
diende verandering in te komen. De
activiteitencommissie nam het woord en er werden
weer teams aangekondigd. Een pubquiz stond op
de planning met zelfs een prijsje voor het winnende
team. De meest diverse vragen werden op de teams
afgevuurd en tot de laatste vraag was het nog
spannend welk team het beste uit de strijd zou
komen. De stemming zat er inmiddels al goed in en
om 21.00 werden de deuren geopend voor alle
andere leden van de GFE. Deze avond zou
namelijk ook het lustrumlied bekendgemaakt
worden. Met een mengelmoes van nieuwe leden en
oude leden als publiek, galmde het lustrumlied
door de boxen. Enthousiaste en uitbundige kreten
tot gevolg. Commissies werden al gevormd op de
borrel en plannen voor het volgend jaar werden
gesmeed. Het was een dag met een gouden randje
en een geslaagde eerste kennismaking met de GFE!



Kick Off Days
Geschreven door: Veerle Westra

Op vrijdag 30 september was het dan eindelijk
zover: de Kick Off Days! Met 23 GFE’ers zijn we
vanaf station Groningen met de bus naar
Lauwersoog vertrokken. In de bus werden al de
nodige biertjes genuttigd en dat ging ook zeker
verder tijdens het wachten op de veerboot.
Eenmaal op de boot mochten de broodjes bal met
mayo en stukken appeltaart natuurlijk ook niet
ontbreken. 

Op Schiermonnikoog verbleven we op een unieke
locatie, namelijk in twee safari tenten. Het
bijbehorende terrein werd ook goed verkend en een
paar konden het niet laten om met hun grijpgrage
handjes het prikkeldraad aan te raken. 

Toen de halve liters Klokbier waren ingeslagen
kon het feest eindelijk beginnen, met als thema
Camping Kitsch! Na het uitstallen van de culinaire
snacks op de friettafel kwam iedereen in hun beste
outfit tevoorschijn. Panterprint, pruiken, tatoeages
en gouden kettingen, het was fouter dan fout. Toch
had maar één van ons de beste outfit en dat was
Lizzy! 

Na het onthullende spel ‘over de lijn’ waarin we
veel dingen over elkaar te weten zijn gekomen,
waren we klaar met de camping en was het tijd om
Schier onveilig te maken. Dat kan natuurlijk
nergens beter dan in de Tox Bar. We waren niet de
enige studenten, want half Groningen was daar ook
te vinden. 



Het was zeker te merken dat we het gevoel
hadden alsof we ons nog in Groningen
bevonden, want zo gedroegen we ons namelijk
ook. Het bier vloeide rijkelijk, er werd gedanst
en geflirt, net alsof we ons in de Poelestraat
bevonden. Wel pijnlijk als iemand voor je
wegrent tijdens het kusjes vragen!  

De volgende dag was iedereen moe en zat de
sfeer er, mede door het slechte weer, wat
minder in. Gelukkig klaarde het weer op en
zijn we in de middag vol goede moed naar het
strand gefietst om daar te gaan golfen. Onder
het genot van een biertje werd er lekker gegolft
in het zonnetje. 

In de middag keerden we weer terug naar het
mooie Groningen. Die tokkie-praktijken
werden een aantal GFE’ers wel wat te veel,
dus moest het niveau omhoog worden gehaald
met oesters en champagne in het Mauritshuis.
Aan alles komt natuurlijk een eind en zo ook
helaas aan de Kick Off Days. Al met al was
het een zeer geslaagd weekend!



Tax Tour
Geschreven door: Alain Jorna

Ook dit collegejaar was er weer een memorabele
Tax Tour waar maar liefst 24 GFE’ers een heuse
kick-start aan hun carrière hebben gegeven! Het
evenement begon dit jaar vroeg, erg vroeg… De
reis naar het grote Amsterdam startte door
werkzaamheden aan het OV al om 05:45. Maar dat
houdt de gemiddelde fiscalist in opleiding
natuurlijk niet tegen. 

Ons eerste adres was PKF Wallast, daar hebben wij
een interessante casus gekregen. Zij hadden
gekozen voor een casus waarbij een klant één
vraag stelt, waaruit veel verschillende
onderliggende vragen voortvloeiden. Dit was een
mooie weerspiegeling van hun praktijk waar de
fiscalist veel verder moet kijken dan de centrale
vraag. 

Na de casus kregen wij een heerlijke lunch
voorgeschoteld en reisden wij door naar het
volgende kantoor, Atlas! Iedereen werd verdeeld in
groepen en ontving een casus ter inspiratie op het
Danske Bank arrest. Na de casus was het gauw
door naar de kroeg onderin het kantoor waar
rijkelijk IJwitjes werden geschonken, kijkende naar
de WK winst van Nederland op Senegal. In de
avond was het heerlijk eten in de Biertuin waar
overigens voldoende pitchers werden genuttigd. 



Dag twee kon er gelukkig langer in bed worden
gelegen dan op dag één. Het derde kantoor van de
Tour was Loyens & Loeff in het Hourglass
gebouw. 

Het advocatenkantoor wilde door middel van
flitsvragen ontdekken welke GFE’er in het moment
het beste kon handelen. Het was dan ook niet
mogelijk voor de deelnemers om zich hierop voor
te bereiden. De beste groep werd beloond met een
chocoladereep. Dit kantoorbezoek sloten wij
uiteindelijk af met een uitgebreide lunch. 

Het volgende kantoor was ontzettend dichtbij,
want Fiscaliade had een zaal afgehuurd van de
Gemeente Amsterdam in Amsterdam Zuid.
Uiteraard typerend voor Fiscaliade, aangezien zij
het kantoor zijn voor de advisering van de publieke
sector. Zij namen ons daarna mee in de wereld van
de overheidsfiscaliteit. Ook dit kantoorbezoek
werd afgesloten met een gezellige borrel. 

De tweede dag was echter nog lang niet voorbij!
Na een lekker etentje bij de Italiaan in het centrum
hebben een aantal deelnemers nog even het
nachtleven van de stad ontdekt.

Na twee intensieve vakinhoudelijke dagen startte
dag drie op een verfrissende wijze. Grant Thornton
had namelijk een onderhandelingsspel voor ons.
Het spel heette het Piratenspel, in groepen van drie
moest een plan gemaakt worden wie de schat ging
stelen. Hiervoor was samenwerken van belang,
maar wie was er te vertrouwen? Met uitzicht op de
mooie Arena moesten wij keihard met elkaar
onderhandelen. Het was een spel waarin wij ons op
een andere manier konden laten zien dan slechts op
een vakinhoudelijke wijze. Na de tour van hun
kantoor volgde ook hier natuurlijk geweldige lunch
waarbij wij als studenten kennis konden maken met
de werknemers van Grant Thornton. 

Het laatste kantoor van de tour is KPMG Meijburg
& Co te Amstelveen. Hier werd in groepen gewerkt
aan een due diligence onderzoek. De deelnemers
die vorig jaar ook bij Meijburg aanwezig waren,
onderzochten de risico’s welke voortvloeiden uit
dit onderzoek. Na de laatste pittige casus volgde de
laatste heerlijke borrel. 

Woensdagavond vertrokken wij met vrijwel de
gehele groep weer naar het hoge noorden. Het
waren  drie leerzame, intensieve en voornamelijk
gezellige dagen. 



Kroegcollege Rechterlijke Macht 
Geschreven door: Lizzy van Riet 

Donderdag 17 november was het eindelijk tijd
voor het kroegcollege! Al was deze memorabele
activiteit hoogstwaarschijnlijk niet het eerste
kroegcollege in de geschiedenis van de GFE, de
eerste in een lange tijd was het in ieder geval wel,
want zelfs Julian heeft er in zijn GFE-jaren nog
nooit eentje meegemaakt. Het kroegcollege stond
volledig in het teken van de rechterlijke macht.
Een onderwerp dat verder verdacht weinig
terugkomt in de collegebanken of tijdens de GFE-
activiteiten. Door een kroegcollege over de
rechterlijke macht als speerpunt in hun beleidsplan
op te nemen, wil het 41e bestuur aandacht
schenken aan een toch wel relevant onderwerp
binnen onze prachtige studie. Gezien het aantal
aanmeldingen, werd dit initiatief zeker
gewaardeerd door de leden. Verbredende kennis
over fiscaal recht, meneer Heidekamp én gratis
bier, wat wil een student fiscaal recht nog meer?

Iets voor 19:00 uur druppelden de leden
langzamerhand binnen met een lichtelijk onwennig
gevoel; het kroegcollege vond namelijk plaats in
Café de Keyzer. Toen de eerste biertjes en wijntjes
op tafel kwamen, verdwenen de ongemakken
gelukkig al gauw als sneeuw voor de zon. Nadat
iedereen was gesetteld, kon het kroegcollege
eindelijk beginnen. 

Het college werd verzorgd door mr. Heidekamp,
rechter bij rechtbank Noord-Nederland (tevens
geliefd docent Formeel Belastingrecht) en mr.
Veenstra, gerechtsjurist bij rechtbank Noord-
Nederland. Tijdens een introductie vertelden zij
hoe het er bij de rechtbank nou werkelijk aan toe
gaat, zowel voor als achter de schermen.
Vervolgens werden echte casussen uit de praktijk
behandeld. De eerste casus ging over een
twijfelachtige denkwijze van de Belastingdienst.
Onze ‘kroegdocenten’ namen ons mee in de feiten
die er uiteindelijk toe leidden dat de Rechtbank
niet zachtzinnig oordeelde over de manier waarop
de Belastingdienst de rittenregistratie van een dga
had beoordeeld.



De tweede casus ging over een startende
onderneemster die niet voldeed aan het
urencriterium. Het bleek dat belanghebbende niet
aannemelijk had gemaakt dat ze zo’n 1225 uur,
waarvan het overgrote deel aan social media, aan
haar onderneming had besteed. Tja, ‘als je feed
maar goed zit’ was hier duidelijk niet aan de orde.
Gedurende het college was er natuurlijk ook de
ruimte om alle brandende vragen te stellen, en van
deze kans werd ook zeker gebruik gemaakt. En
voor de mensen die nog een stage willen lopen bij
de Rechtspraak, dan .. uhm .. kan dat!

Ten slotte was het tijd voor een quiz. Er stond veel
op het spel, want de winnaar mocht de enige echte
Rechtbank-goodiebag mee naar huis nemen!
Helaas zagen vele deelnemers deze droom al na de
tweede vraag in duigen vallen (een advocaat die in
cassatiezaken optreedt, heet toch echt een
raadsvrouw!). Na een zware strijd met in zo’n
korte tijd zo veel afvallers dat zelfs Expeditie
Robinson ervan onder de indruk zou zijn, kwam
Yke als winnaar uit de strijd en mocht zij de
felbegeerde goodiebag in ontvangst nemen. De
strijd was al gestreden voordat alle vragen aan bod
waren gekomen, dus iedereen mocht nog een gokje
wagen aan de laatste bonusvraag. Legend says dat
de aanwezigen in Café de Keyzer nog steeds aan
het uitvogelen zijn wíe op de foto nou de rechter
was..

Na een zeer geslaagd kroegcollege was het tijd om
nog even na te praten over alle nieuw vergaarde
informatie tijdens de maandelijkse borrel. Ook de
kroegdocenten voegden zich nog even bij onze
groep om te proosten op een leerzame, en bovenal
gezellige avond. Nu gelukkig weer in ons oude,
vertrouwde Café de Wolthoorn. 



Kantorendag
Geschreven door: Lucas Gerding

Afgelopen 9 december 2022 stond de jaarlijkse
Kantorendag weer op de planning. Na een hele
hoop mogelijke locaties te hebben benaderd,
hebben we uiteindelijk de keuze gemaakt voor het
Postillion Hotel in Amsterdam. 

Voor mij was dit alweer derde en laatste
Kantorendag en daarom extra leuk dat ik hem dit
jaar samen met mijn leuke commissiegenoten
mocht organiseren. 

Op 9 december stond iedereen vroeg klaar bij
station Groningen om te verzamelen bij de bus die
ons naar Amsterdam zou brengen. De bus vertrok
om 7:00 richting Amsterdam. Het vroege opstaan
is helaas iets wat altijd inherent zal blijven aan de
Kantorendag. Gelukkig verzachtte een goed
georganiseerd ontbijt vanuit Backwerk enigszins
de pijn van dit vroege opstaan. 

De dag begon met een tweetal workshops waarbij
er tegelijkertijd 7 ronden aan individuele
gesprekken werden gevoerd. De gesprekken
duurden ongeveer 15 minuten en hierbij konden de
studenten en de kantoren elkaar middels een één op
één gesprek beter leren kennen. Op de
Kantorendag waren 11 diverse kantoren aanwezig.
In totaal zijn er zodoende ongeveer 77 individuele
gesprekken gevoerd! 

Nadat de workshops en individuele gesprekken
waren afgelopen konden we genieten van een goed
verzorgde drie-gangen lunch. Hierbij was de opzet
dat elke student iedere gang bij een ander kantoor
zat om op deze manier met zo veel mogelijk
verschillende kantoren in contact te komen. 



Tegen 15:00 was de lunch afgelopen en rondde ik
deze af met een niet werkende microfoon. Echter,
het idee was leuk en de boodschap duidelijk: de
kantorencarrousel kon beginnen. Bij de
kantorencarrousel konden de studenten wederom
door middel van drie verschillende rondes, drie
verschillende kantoren leren kennen. Elk kantoor
had de carrousel ronde erg anders ingestoken wat
het erg leuk maakte. Zo maakt een kantoor gebruik
van een variant op de Slimste Mens: “de Slimste
Student”. Een ander kantoor deed 30 seconds en
weer een ander kantoor had een aantal stellingen
over hun kantoor bedacht. 

Rond 17:00 uur werd de dag afgesloten met een
welverdiende borrel op de eerste etage van het
Postillion Hotel. Hier konden de studenten en
kantoren de dag nabespreken en op meer informele
wijze netwerken. Het bier en de wijn smaakte
iedereen na een lange dag erg goed. 

Nadat de heer Helmer zijn stem goed had verheven
(waarvoor nogmaals dank) kon ik nog even een
afsluitend woordje doen voor de deelnemers en de
kantoren om iedereen te bedanken waarna we
tegen zessen de bus ingingen. De buschauffeur
reed goed door en op deze manier konden we nog
redelijk op tijd zijn voor de WK kwartfinale
wedstrijd: Nederland - Argentinië. Helaas is de
afloop hiervan inmiddels bekend. 

Wij als commissie kijken terug op een geslaagde
Kantorendag en leuke maar intensieve commissie
maanden. Hierbij wil ik nogmaals de kantoren,
deelnemers, het bestuur en uiteraard mijn
commissiegenoten (Nadia Boswijk, Robin van
Ommen, Pleuni Dijsselhof en Martijn van Roeden)
bedanken voor deze intensieve maar leuke dag!



Is Nederlands grootste fiscale 
“geschenk” in gevaar?

       R.O.F. (Rudolf) Bakker, MSc

 
De decembermaand is weer aangebroken. Een periode waarin we samen met familie en vrienden
genieten van heerlijke gerechten en onze waardering voor elkaar uitspreken door het geven van
geschenken. En bij het woord “schenken” gaat ook het fiscale hart sneller kloppen. Met name bij het
schenken van ondernemingsvermogen kunnen de nodige fiscale faciliteiten worden toegepast zodat,
mits goed vormgegeven, deze schenkingen fiscaal zeer voordelig plaats kunnen vinden. Laat nou net
op dit gebied van alles aan de hand zijn. Er dreigen namelijk versoberingen voor de
bedrijfsopvolgingsregeling (hierna: BOR) in de successiewet en de zogeheten doorschuifregelingen
(hierna: DSR) in de inkomstenbelasting.  Wat is er exact aan de hand? Waarom wordt nu actie
ondernomen tegen de BOR en DSR? Is deze actie terecht? En kan de ondernemer in de toekomst nog
wel gebruik maken van Nederlands grootste fiscale “geschenk”?

1. De bedrijfsopvolgingsregeling is opgenomen in artikel 35b tot en
met artikel 35f Successiewet 1956.
2. Onder de doorschuifregelingen worden artikel 3.59 Wet
Inkomstenbelasting 2001, artikel 3.62 Wet Inkomstenbelasting 2001,
artikel 3.63 Wet Inkomstenbelasting 2001 en de artikelen 4.17 tot en
met 4.17c Wet Inkomstenbelasting 2001 verstaan. 
3. Het betreffen de artikelen 4.17a Wet Inkomstenbelasting 2001 en
4.17c Wet Inkomstenbelasting 2001.
4. Naar aanleiding van een advies van de afdeling Advisering van de
Raad van State (d.d. 24 augustus 2022, W06.22.0091/III) is het
initiatiefwetsvoorstel op 3 oktober 2022 gewijzigd en is dit
onderdeel van het oorspronkelijke voorstel komen te vervallen.
5. Kamerstukken II 2022/2023, 36 128, nr. 2 en nr. 3
6. Kamerstukken II 2022/2023, 36 128, nr. 2 en nr. 3

Verhuurd vastgoed wordt voor toepassing van
de BOR automatisch als beleggingsvermogen
aangemerkt en komt daarmee niet meer in
aanmerking voor toepassing van de BOR.
De BOR kan niet meer worden toegepast bij
de schenking of vererving van “kleine”
aanmerkelijk belang pakketten maar alleen nog
bij kwalificerende aandelenpakketten.
Kwalificerende aandelenpakketten zijn
aandelenpakketten welke:

Onbeperkt gerechtigd zijn tot de winst en
liquidatie-uitkeringen en
Ten minste 25% van het geplaatst
aandelenkapitaal vertegenwoordigen,
waarbij voor de uitvoering van deze toets
het geplaatst aandelenkapitaal wordt
geacht alleen te bestaan uit aandelen welke
onbeperkt gerechtigd zijn tot de winst en
liquidatie-uitkeringen.

De vrijstelling van het geschonken of vererfde
ondernemingsvermogen wordt verlaagd naar
25% van de going concern waarde van de
verkrijging met een maximum vrijstelling van
€ 1.000.000 (bij een verkrijging van €
4.000.000 ondernemingsvermogen).

Daarnaast zijn in het initiatiefwetsvoorstel de
volgende voorstellen met betrekking tot de BOR
opgenomen:

De DSR voor het schenken en vererven van
aandelen die onderdeel uit maken van een
aanmerkelijk belang komen te vervallen.
Het tarief in box 2 wordt onderverdeeld in een
laag tarief van 25,96% voor inkomen uit
aanmerkelijk belang tot maximaal € 58.989 en
een hoog tarief van 40,59% voor zover het
inkomen uit aanmerkelijk belang meer
bedraagt dan € 58.989.

Wat is er aan de hand?
Op 7 juni 2022 hebben de leden van de Tweede
Kamer Maatoug, Van der Lee en Nijboer een
initiatiefwetsvoorstel ingediend waarin zij
voorstellen om de BOR en de DSR ernstig te
versoberen dan wel deels af te schaffen. In
hoofdlijnen worden in het initiatiefwetsvoorstel de
volgende voorstellen met betrekking tot de DSR
gedaan:

1  2

3

4  5
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Aan de hand van een voorbeeld kan worden
geïllustreerd welke impact de invoering van dit
initiatiefwetsvoorstel zou hebben op de
belastingheffing bij bedrijfsoverdrachten. Stel
persoon X is bestuurder en enig aandeelhouder van
een transportbedrijf, Transportbedrijf B.V., en
persoon X wenst zijn aandelen over te dragen aan
zijn zoon Y. Naar aanleiding van een
bedrijfswaardering blijkt dat de going concern
waarde van de onderneming € 5.000.000 bedraagt.
Gemakshalve wordt verondersteld dat de
verkrijgingsprijs van de aandelen € 100.000
bedraagt en dat de B.V. alleen
ondernemingsvermogen in haar bezit heeft. Onder
de huidige regeling zou, op basis van de in 2022
geldende tarieven, bij deze bedrijfsoverdracht circa
€ 108.000 schenkbelasting en geen
inkomstenbelasting verschuldigd zijn. Indien het
initiatiefwetsvoorstel wordt ingevoerd, is bij
dezelfde bedrijfsoverdracht circa € 787.000
schenkbelasting verschuldigd en circa €  1.318.000
inkomstenbelasting verschuldigd. De
belastingheffing ten aanzien van de
bedrijfsoverdracht wordt, door invoering van het
initiatiefwetsvoorstel, verhoogd van circa 2% tot
circa 42% van de going concern waarde van de
onderneming.

Samenvattend kan worden gesteld dat, mits het
initiatiefwetsvoorstel doorgang vindt, de
mogelijkheden om belastingvrij
ondernemingsvermogen te schenken of laten
vererven ernstig worden beperkt vergeleken met de
huidige situatie. Opvallend is dat dit wetsvoorstel
zich vooral richt op aanmerkelijkbelangaandelen
en de IB-ondernemer met een eenmanszaak of
vennootschap onder firma relatief met rust wordt
gelaten. Dit onderscheid wordt niet expliciet
toegelicht maar vloeit mogelijk voort uit
onderzoek waarin is aangetoond dat ontvangers
van aanmerkelijkbelangaandelen een relatief groter
belastingvoordeel genieten bij toepassing van de
BOR dan ontvangers van eenmanszaken en
aandelen in samenwerkingsverbanden.

De BOR is over het algemeen doeltreffend
omdat deze regeling ervoor zorgt dat de
heffing van schenk- of erfbelasting bij de
verkrijging van ondernemingsvermogen geen
gevaar meer vormt voor de continuïteit van de
onderneming. 
Het bezits- en voortzettingsvereiste in de BOR
dragen niet bij aan de continuïteit van de
onderneming.
De BOR is niet doelmatig omdat deze regeling
ook kan worden toegepast wanneer voldoende
privé middelen beschikbaar zijn om de, zonder
toepassing van de BOR, verschuldigde schenk-
of erfbelasting te voldoen.
De DSR zijn doeltreffend in de zin dat door
toepassing van deze regelingen de continuïteit
van de onderneming niet in gevaar wordt
gebracht door de heffing van
inkomstenbelasting. 
De noodzakelijkheid en doelmatigheid van de
DSR kan niet worden gemeten omdat in de
aangiften inkomstenbelasting niet duidelijk
wordt bijgehouden hoeveel inkomstenbelasting
verschuldigd zou zijn als de DSR niet konden
worden toegepast.

Waarom wordt nu actie ondernomen tegen de BOR
en DSR?
Het hiervoor genoemde wetsvoorstel is
voornamelijk ontstaan naar aanleiding van recent in
twee onderzoeksrapporten geuite kritiek, gericht op
de BOR en DSR. Het betreffen onderzoeken van
het Centraal Planbureau en het Ministerie van
Financiën. Beide onderzoeken richten zich met
name op de vraag of de regelingen doeltreffend en
doelmatig zijn. Volgens de nota Zicht op
wetgeving wordt onder doeltreffendheid verstaan
de mate waarin wetgeving tot verwezenlijking van
de beoogde doelstelling leidt en wordt onder
doelmatigheid verstaan de mate waarin wetgeving
efficiënt is en niet leidt tot ongewenste bijeffecten
zoals bijvoorbeeld een te grote bevoordeling van
bepaalde doelgroepen. Het eerste en meest recente
onderzoek, afkomstig van het Centraal Planbureau,
komt onder andere tot de volgende conclusies:

7. Figuur 5.7, Centraal Planbureau, Evaluatie fiscale regelingen gericht op
bedrijfsoverdracht, Den Haag, 2022

7

8. Centraal Planbureau, Evaluatie fiscale regelingen gericht op bedrijfsoverdracht,
Den Haag, 2022 en Ministerie van financiën, Bouwstenenrapport, onderdeel “Belasten
van (inkomen uit) aanmerkelijk belang”, Den Haag, 2022
9. Nota Zicht op wetgeving 1991, Kamerstukken II, 1990-1991, 22 008, nrs. 1 en 2, p.
25 en 26
10. Centraal Planbureau, Evaluatie fiscale regelingen gericht op bedrijfsoverdracht,
Den Haag, 2022
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In het tweede onderzoek, het zogeheten
Bouwstenenrapport van het Ministerie van
Financiën, werd eveneens kritiek geuit op met
name de doelmatigheid van de BOR en DSR. Zo
wordt in het onderzoeksrapport geconcludeerd dat
de BOR wel doeltreffend is maar niet doelmatig nu
de BOR ook toegepast kan worden indien er
voldoende privémiddelen aanwezig zijn om de,
zonder toepassing van de BOR, verschuldigde
schenk- of erfbelasting te voldoen. Met name zeer
grote vermogens zouden profiteren van de BOR.
Naar aanleiding van deze conclusie worden in het
onderzoeksrapport aanbevelingen gedaan met
betrekking tot de BOR die sterk lijken op het
hiervoor behandelde initiatiefwetsvoorstel. 

Ten aanzien van de DSR wordt in het
Bouwstenenrapport geconcludeerd dat deze
regeling niet doelmatig is omdat met name de
prikkel tot fiscaal gedreven belastinguitstel wordt
vergroot. Bovendien zou een ander type regeling,
in de vorm van een betalingsregeling in de
invorderingswet, passender zijn om het falen van
de markt, welke ontstaat bij de financiering van
bedrijfsoverdrachten, te repareren. De markt faalt
namelijk bij de financiering van
bedrijfsoverdrachten, omdat onder andere
financiers (banken e.d.) niet in staat zijn om in te
schatten welke overnemers over voldoende
ondernemerscapaciteiten beschikken om een
bedrijfsoverdracht succesvol te laten verlopen. De
financiers zijn op grond van deze beperkte
informatie dan ook voorzichtig met het verstrekken
van financieringen waardoor kansen op succesvolle
bedrijfsoverdrachten niet worden benut. De
aanbeveling tot het invoeren van een
betalingsregeling in de invorderingswet is
bijzonder, omdat een dergelijke regeling
betalingsproblemen bij de overdrager oplost en niet
zozeer het hiervoor genoemde falen van de markt
ten aanzien van overnemers aanpakt. Uiteindelijk
wordt in het onderzoek aanbevolen om de DSR
ernstig in te perken of zelfs af te schaffen.

Is de geuite kritiek terecht?   
Om uitspraken te doen over de doeltreffendheid en
doelmatigheid van een regeling, is het van
essentieel belang dat vooraf duidelijk is wat het
doel van de betreffende regeling is. En met name
op dit punt lijkt het mis te gaan bij beide genoemde
onderzoeken. Beide onderzoeken gebruiken
woorden van soortgelijke strekking bij het
formuleren van het doel van de BOR en de DSR.
De regelingen zouden voornamelijk zijn ingevoerd
om te voorkomen dat het heffen en voldoen van
inkomstenbelasting en/of erf- of schenkbelasting
bij bedrijfsoverdrachten de continuïteit van de
onderneming in gevaar brengt. Indirect blijkt uit de
strekking van de conclusies uit de onderzoeken dat
de continuïteit van ondernemingen in gevaar komt
als een faillissement dreigt, omdat op het moment
van heffen de verschuldigde inkomstenbelasting
en/of schenk- of erfbelasting niet kan worden
voldaan.

Het is echter maar de vraag of de in beide
onderzoeken gehanteerde doelstellingen juist zijn.
De Nederlandse Orde van Belastingadviseurs
(hierna: NOB) heeft in een open brief kritiek geuit
op het initiatiefwetsvoorstel en de bijbehorende
onderzoeken. Deze kritiek kan op hoofdlijnen
worden onderverdeeld in twee categorieën.
Allereerst moet niet alleen op het moment van
bedrijfsoverdracht gekeken worden of de
verschuldigde belasting kan worden voldaan maar
moet ook over langere tijd gekeken worden of de
continuïteit van de onderneming gewaarborgd
blijft. Met andere woorden, is de onderneming in
de periode na het betalen van de verschuldigde
belasting bijvoorbeeld nog wel in staat om
financiële tegenvallers op te vangen. Daarnaast
benoemt de NOB als tweede punt van kritiek dat
ook naar de maatschappelijke en economische
voordelen van bedrijfsoverdrachten moet worden
gekeken en niet alleen naar de financiële voordelen
voor de overdrager en overnemer van de
onderneming.

11. Ministerie van financiën, Bouwstenenrapport, onderdeel “Belasten van
(inkomen uit) aanmerkelijk belang”, Den Haag, 2022
12. Dialogic, Onderzoek beleidsaanpak MKB-financieringsmarkt, Utrecht, 2019
13. Ministerie van financiën, Bouwstenenrapport, onderdeel “Belasten van
(inkomen uit) aanmerkelijk belang”, Den Haag, 2022

14. Centraal Planbureau, Evaluatie fiscale regelingen gericht op bedrijfsoverdracht, Den Haag,
2022 en Ministerie van financiën, Bouwstenenrapport, onderdeel “Belasten van (inkomen uit)
aanmerkelijk belang”, Den Haag, 2022
15. Nederlandse Orde van Belastingadviseurs, Aanpassing van de BOR en DSR is voorbarig;
nader onderzoek is gewenst, Amsterdam, 2022
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Het eerste punt dat door de NOB wordt
aangehaald, namelijk dat de continuïteit van de
onderneming over een langere periode moet
worden gemeten, kan ook worden onderbouwd met
wetenschappelijk onderzoek. Zo blijkt onder
andere uit onderzoek in Griekenland dat het heffen
van schenk- of erfbelasting naar aanleiding van een
bedrijfsoverdracht in de periode daaropvolgend
leidt tot een vermindering van investeringen met
40% en verminderde omzetgroei. Hiermee wordt
aangetoond dat bij bedrijfsoverdrachten de
verschuldigde belasting mogelijk wel kan worden
voldaan op het moment van overdracht, maar dat
de (financiële) gezondheid van de onderneming op
langere termijn hier onder kan lijden. Op basis van
de resultaten uit het hiervoor aangehaalde
onderzoek, dient op zijn minst gekeken te worden
of de in Griekenland gemeten effecten ook op
Nederlandse ondernemingen van toepassing
kunnen zijn.

Ook het tweede punt van kritiek van de NOB vindt
steun in de wetenschappelijke literatuur. De
organisatie voor economische samenwerking en
ontwikkeling (hierna: OESO) heeft in 2018
uitgesproken dat bedrijfsoverdrachten in het belang
van de maatschappij en economie moeten worden
gestimuleerd. De OESO benadrukt dat het
alternatief van bedrijfsoverdracht,
bedrijfsbeëindiging, schadelijk is voor de
economie en maatschappij als geheel. Wanneer een
ondernemer kiest voor bedrijfsbeëindiging, dan
brengt dit namelijk kosten voor de maatschappij
met zich mee. Zo zorgt bedrijfsbeëindiging ervoor
dat de werkgelegenheid daalt, waarde van
(immateriële) activa wegvalt en zakelijke contacten
verloren gaan.

Hoe nu verder?
Uit het bovenstaande blijkt dat het
initiatiefwetsvoorstel op zijn minst enigszins
voorbarig is. Wetenschappers en ambtenaren
moeten eerst goed in kaart brengen wat zowel het
oorspronkelijke doel van de BOR en DSR was, als
wat het doel van de regelingen in de toekomst zou
moeten zijn, voordat kan worden geconcludeerd
dat beide regelingen niet doelmatig zijn.

Bovendien moet, bij een eventuele wetswijziging,
ook rekening worden gehouden met de
concurrentiepositie van Nederland binnen de
Europese Unie. De Europese Commissie heeft
namelijk in 1994 alle lidstaten al aangemoedigd
om fiscale regelingen in hun wetgeving op te
nemen die bedrijfsoverdrachten ten opzichte van
bedrijfsbeëindigingen zouden kunnen stimuleren.
Veel lidstaten hebben inmiddels gehoor gegeven
aan deze oproep. Dit heeft als gevolg dat een
ernstige versobering of zelfs afschaffing van de
BOR en DSR de concurrentiepositie van
Nederland op de lange termijn behoorlijk zou
kunnen schaden doordat de innovatiekracht en
economische groei van Nederlandse
ondernemingen ten opzichte van andere Europese
ondernemingen kunnen worden beperkt.

Alles overziende, is het absoluut geen vaststaand
gegeven dat de BOR en DSR ook daadwerkelijk
zullen worden versoberd. Tegelijkertijd heeft het
kabinet in het coalitieakkoord de ambitie
uitgesproken om het belastingstelsel te
vereenvoudigen. Daarmee valt ook niet uit te
sluiten dat er geen wijzigingen in de BOR en DSR
zullen plaatsvinden. Persoonlijk ben ik van mening
dat de wetgever er goed aan doet om nog eens
kritisch te kijken naar het doel dat de BOR en DSR
zouden moeten nastreven. Mogelijk moet nader
onderzoek worden gedaan naar de impact die
belastingheffing bij bedrijfsoverdrachten heeft op
de innovatiekracht en economische groei van
ondernemingen. Het is dan ook te hopen dat het
kabinet van voldoende kennis en inzicht wordt
voorzien door de wetenschap en beroepspraktijk
om uiteindelijk een gedegen beslissing te nemen
over de toekomst van de BOR en DSR.
Ondertussen mag de ondernemer blijven hopen dat
ook in volgende jaren nog fiscale geschenken
worden uitgedeeld.

16. M. Tsoutsoura, The effect of succession taxes on Family Firm Investment: Evidence from
a natural experiment, The Journal of finance, Vol. 1, I.XX, No. 2, April 2015
17. Organisatie voor economische samenwerking en ontwikkeling (OESO), Policy note, SME
Ministrial Conference 22-23 february 2018, Mexico: Business transfers as an engine for
economic growth, Parijs, 2018
18. Europese Commissie, Commission Recommendation of 7 December 1994 on the transfer
of small and medium-sized enterprises, Brussel, 1994
19. Coalitie VVD, D66, CDA en ChristenUnie, Omzien naar elkaar, vooruitkijken naar de
toekomst, Coalitieakkoord 2021 – 2025, Den Haag, 2021
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GFE Facebook Taxeer Your Career-commissie
 
 

Jur van der Hoek
Mijn naam is Jur van der Hoek. Ik ben een oude
man van 26 jaar uit Groningen. Momenteel zit ik in
het tweede jaar van de bachelor. Voordat ik met de
studie rechten begon, studeerde ik bedrijfskunde
MER aan de Hanze. Tijdens deze studie merkte ik
al dat ik erg geïnteresseerd was in het recht.
Vervolgens heb ik besloten om de stap te maken
om rechten te gaan studeren. Ik ben actief lid
geworden omdat ik het leuk vind om meer
betrokken te zijn bij de fiscale wereld en het leuk
vind om dingen te organiseren. Het was dan ook
geen moeilijke keuze voor mij om te solliciteren
voor de rol als voorzitter van de TYC-commissie.
Mijn afgelopen jaar is in deze drie woorden te
omschrijven: festivals, fiscaal en ’t Fust. Mijn
goede voornemen voor het volgende jaar is nóg
meer te borrelen dan dit jaar, dus ik kijk ernaar uit
om met iedereen een biertje te drinken in de
Wolthoorn!

Elène Hesse
Mijn naam is Elène Hesse en ik ben 23 en
opgegroeid in Wildervank. Dit jaar doe ik de pre-
master fiscaal recht en ben actief lid geworden
vooral voor de gezelligheid. Ik zou mezelf
beschrijven als een lightweight, dierenliefhebber en
een oma. Mijn goede voornemen voor 2023 is om
Vennootschapsbelasting (eindelijk) te halen.
 

Thijn Eilering
Hee ik ben Thijn (19) en ik kom oorspronkelijk uit
Odoorn. Ik zit momenteel in mijn tweede jaar van
fiscaal recht, ik heb hiervoor gekozen omdat ik de
dienstverlening die je kan bieden als fiscalist
persoonlijk en interessant vind. Dit jaar heb ik
ervoor gekozen om actief te worden bij de GFE om
betrokkener te worden met mijn medestudenten en
latere werkveld. 2022 beschrijf ik als; hectisch,
leerzaam en enthousiasmerend, voor 2023 is mijn
voornemen het vaker complimenteren van mensen!

Lisanne Brouwer
Mijn naam is Lisanne Brouwer, ik ben 23 jaar en ik
doe de pre-master. Tijdens m'n bachelor
bedrijfskunde heb ik de minor fiscaal recht gedaan
en dit vond ik toen erg leuk, dus daarom heb ik
besloten fiscaal te gaan doen. Ik kom uit een klein
dorpje in de buurt van Emmeloord. Aangezien de
faculteit voor mij nieuw is en ik hier dus niemand
ken, wilde ik graag mensen leren kennen en
daarom ben ik actief lid geworden. Als ik het
afgelopen jaar in 3 woorden moet beschrijven, dan
kies ik voor: vakanties, feestjes en scriptie. Mijn
goede voornemen voor 2023 is dat ik dit jaar écht
een poging wil wagen m'n studie beter bij te
houden ;) Tot snel! Lisanne

Hessel Snijder
Ik ben Hessel Snijder, 22 jaar oud en afkomstig uit
Burgum, een dorp midden in het mooie Friesland.
Momenteel zit ik in mijn 4e jaar van de bachelor
Fiscaal Recht. Ik heb voor fiscaal recht gekozen
omdat ik rechten interessant vind en daarnaast ook
nog met de ‘cijfertjes’ bezig wil zijn. Ik ben actief
lid geworden bij de GFE om mezelf op persoonlijk
vlak te ontwikkelen en om natuurlijk nieuwe
mensen te leren kennen. 2022 in drie woorden:
‘zon’ ‘sneeuw’ ‘pils’. Mijn goede voornemens
voor 2023 zijn om te stoppen met roken en vaker
vroeg mijn nest uit te komen.

Om kennis te maken met de nieuwe actieve leden
van de TYC & MSF-commissie zijn een aantal
vragen beantwoord, waaronder: 'Met welke drie
woorden zou je dit jaar beschrijven?' & 'Wat is
jouw goede voornemen voor 2023?' 



GFE Facebook Media- en Studiefaciliteitencommissie

Nynke Smits
Mijn naam is Nynke Smits, 21 jaar oud en ik zit in
het derde jaar van de studie. Ik kom uit Steenwijk
maar zit nu op kamers in Groningen. Na enige
aanraking met het fiscale recht bij wat notariële
vakken, had het mijn interesse gewekt en smaakte
het naar meer. Vandaar dat ik dit jaar ook de
studierichting fiscaal recht volg. Aangezien ik nog
niet veel mensen kende die fiscaal recht studeren,
besloot ik om actief lid te worden. Ik zou dit jaar
beschrijven met de woorden; vernieuwend,
gezelligheid en verrassend. Mijn goede voornemen
is, hoe cliché ook; om meer uurtjes in de
sportschool te besteden. 

Lise Rutgers
Mijn naam is Lise Rutgers en ik ben 24 jaar oud. Ik
kom uit Raalte, maar studeer inmiddels alweer 5,5
jaar in het mooie Groningen. Ik heb voor Fiscaal
Recht gekozen, omdat ik tijdens de minor Bedrijf
& Belastingen erachter gekomen dat het puzzelen
met het fiscale recht me erg aansprak. Het leek me
een leuke studierichting om m'n werkende leven
nog eventjes uit te stellen. Verder ben ik actief lid
geworden om nieuwe mensen te leren kennen en
voor een hele hoop gezelligheid! Het afgelopen
jaar zou ik met deze woorden beschrijven: nieuwe
uitdaging, vriendschappen en tripjes. Stiekem doe
ik niet aan goede voornemens, puur om mezelf niet
te teleurstellen al in de eerste maand van het
nieuwe jaar.

Renske Boerma
Mijn naam is Renske, 24 jaar en inmiddels al een
aantal jaren student in Groningen. Na het afronden
van de bachelor Bedrijfskunde heb ik besloten de
overstap te maken naar Fiscaal Recht. Zo ben ik
ben op dit moment bezig met de pre-master. Dit
bevalt tot nu toe heel goed! Dit jaar mag ik de rol
van penningmeester vervullen van de MSF
commissie. Met veel plezier ga ik hiervoor, samen
met mijn gezellige commissie, aan de slag! Ik blik
op 2022 terug met de woorden: borrelen, studeren
en gezelligheid. Mijn goede voornemen voor 2023
is het halen van de pre-master om vervolgens te
starten met master.

Kelly van Nes
Mijn naam is Kelly van Nes en ik ben twintig jaar
oud. Ik kom uit Zwolle. Op dit moment zit ik in het
derde studiejaar. Tijdens de college's Notarieel
recht, kwam ik in aanraking met het Fiscaal recht.
Ik werd hier erg enthousiast van, dus heb ik
gekozen om de richtingen te combineren. Op de
Nieuwe Ledendag was een enorm prettige sfeer,
waardoor ik me meteen welkom voelde. Toen ik
hoorde dat er nog plekjes in de MSF-commissie
vrij waren, was ik meteen verkocht. 2022 was voor
mij: borrels, stress en puppy. In 2023 is mijn goede
voornemen om stage te gaan lopen!

Sanna Wiersinga
Mijn naam is Sanna Wiersinga, 22 jaar oud en Pre-
master student Fiscaal Recht. Tijdens mijn bachelor
Economics & Business Economics kon ik kiezen
voor een minor. Deze minor zou bestaan uit een
halfjaar studeren aan de Australian National
University. Echter, zoals jullie waarschijnlijk wel
herinneren, werden de grenzen van Australië per
direct gesloten vanwege corona. De invulling van
deze minor moest dus veranderen: de minor Bedrijf
en Belastingen. Mede door deze minor heb ik er
vervolgens voor gekozen om de pre-master Fiscaal
Recht te gaan volgen. Mijn thuis ligt in Kollum, een
dorpje in Friesland. Zelf woon ik al een tijdje in
Groningen en verruil ik per januari mijn
studentenhuis voor een appartementje! Na een
commissie en bestuursjaar bij de HCSA was ik het
actief lid zijn bij een vereniging nog niet zat. 
 Tijdens de nieuwe ledendag is het spontane idee
gekomen van een groot deel van de MSF-commissie
om actief lid te worden. De gezelligheid van de
vereniging die direct voelbaar was liet geen twijfel
over, vandaar het voorzitterschap van de MSF-
commissie. De drie woorden die mijn jaar
beschrijven zijn: verandering, familie en kracht.
Mijn goede voornemen voor 2023 is het halen van
IB en VPB in blok 3, tijdens de pre-master krijg je
deze vakken namelijk in 1 blok. 



Pickwickrubriek
 In deze koude dagen is een theetje geen overbodige

luxe. Met behulp van de welbekende Pickwick-
vragen willen we de persoon achter het  actieve lid

van de GFE beter leren kennen! 

Lustrumcommissie
'Als je een kerstbal was, hoe zag je er dan uit?'

Yke Haarsma: Glanzend roze met een beetje
glitter.

Niels Kelder: Sneeuwbal (veel te koud met
gasprijzen nu).

Isla Ellis: Als een disco kerstbal.
Silke Perik: Stralend. 

Alisa Reutelingsperger: Stuk.
 

Als commissie: paars oranje kerstbal met
overbelast erop. 

 
'Als je een glazen bol had, wat zou je willen

weten over volgend jaar?'
Yke Haarsma: Waar ik dan woon!

Niels Kelder: Of de trainer van Ajax eindelijk is
ontslagen of niet.

Silke Perik: Of NL EK kampioen wordt.  

Bestuur
'Wat is de beste plek op de wereld om te zijn

met kerst?'
Lucas Buma: Thuis aan een gourmetstel.

Tarik Velagic: De plek maakt weinig uit, zolang
het met familie is.

Bati Akarsu: Thuis in Franker, met mijn familie.
Marilou Hogeveen: De beste plek om te zijn met

kerst is thuis bij mijn ouders. Ik heb een hele
kleine, maar ook hele hechte familie. Ik vind het
altijd fijn om samen met hun te zijn, maar met de
kerstdagen nog net even iets meer. Daarnaast vind
ik het heel leuk om lekker en uitgebreid te koken
en dat kan nergens beter dan bij mijn ouders in de

keuken. 
Yke Haarsma: Als het maar is met mensen die je

liefhebt, verder het liefst in de bergen, met sneeuw!
 

'Waar zou je kerst willen vieren over vijf jaar?'
Lucas Buma: Lijkt me wel leuk om het in de

zwembroek te vieren op een strand in Australië.
Tarik Velagic: Ik vier geen kerst, maar New York

lijkt me wel vet om met de feestdagen te zijn.
Bati Akarsu: Hetzelfde als de vorige vraag.
Marilou Hogeveen: Ondanks wat ik net heb

gezegd, lijkt het mij heel bijzonder om kerst te
vieren in de zomer. Dus ik zou over vijf jaar wel

kerst willen vieren aan de andere kant van de
wereld. Het land maakt me niet uit, want ik wil

overal wel naar toe. Maar gewoon een keer kerst
met 25 graden of warmer, dat lijkt me top.

Yke Haarsma: Nog steeds met mensen die ik
liefheb en dan iedereen in Oostenrijk!

 
 

Kascommissie 
'Wat is jouw favoriete kerstlekkernij?'

Alisa Reutelingsperger: Ik ga denk ik toch, heel
afgezaagd, voor een carpaccio!

 
'Welk kerstliedje blijft altijd in je hoofd zitten?'

Evita Draisma: Dit is een makkelijke voor mij
haha. Ik kreeg bij het lezen van de vraag al meteen
'Santa Tell Me' van Ariana Grande in mijn hoofd! 

 



TYC-commissie
'Wat zou je doen met kerst als geld geen rol

speelt?'
Hessel Snijder: Champagne sabreren op een jacht

in Dubai.
 

'Heb je een kersttraditie? Wat voor een?
Elène Hesse: Vanaf 1 november komt de
kerstboom in huis en is Mariah defrosted.

Lisanne Brouwer: Volleyballen en diner met de
hele familie!

Jur van der Hoek: Samen met m'n broers en
ouders een diner organiseren waarbij iedereen 1

gang doet. 

Almanakcommissie
'Welk spel komt er met kerst uit de kast?'

Nick Kolkman: 30 seconds.
Dieuwke Robbers: sjoelen.
Julian Hartman: sjoelen.

Tjeerd Helmer: 30 seconds.
Jan Douwe Mooij: monopoly.

 
'Wat is je favoriete kerstfilm?'

Nick Kolkman: the scrooge.
Julian Hartman: the polar express.

Dieuwke Robbers: the holiday.
Tjeerd Helmer: Die Hard.

Jan Douwe Mooij: love actually.
 
 





GFE Kerstpoll

Oliebol met of zonder krenten? 

Derde kerstdag of derde helft?

Echte of neppe kerstboom?



SCI BUZZ >

GFE UITBLINKERS 

DETAIL >

Winnaar beste outfit
Oktorberfestborrel
Op de oktoberfestborrel was
Roelof de enige echte winnaar van
de beste outfit!  Dit is natuurlijk
geen verassing voor de GFE,
tijdens de Tax Tour waren zijn
outfits namelijk ook on point! 

Binnen de GFE gaan de nodige roddels rond. Zo nu en dan

komt ons wat ter ore, wat niet ongedeeld kan blijven. Deze

mensen verdienen het volgens ons om in het zonnetje gezet

te worden. Vandaar deze nieuwe rubriek: GFE-Uitblinkers! 

Een 9 voor Inleiding Belastingrecht!
Iemand die een 9 haalt voor Inleiding Belastingrecht, daar wil iedereen wel
een studietip van ontvangen! De volgende tip heeft Remco Kampstra voor
ons: 'Stel jezelf een doel en bedenk elke keer als je opstaat dat die dag een
prachtige kans is om aan dat doel te werken.'

Hulp bij boekhouding
Nadia Boswijk heeft Lucas en
Tarik geholpen met het op orde
brengen van de boekhouding. Zij
heeft hier veel tijd in gestoken.
Haar ervaring met Exactonline -
die zij heeft op heeft gedaan bij
haar werk op een
accountantskantoor - is enorm
goed van pas gekomen!  



SCI BUZZ >

GFE UITBLINKERS 
(DE BUMA EN FRIENDS PAGINA) 

DETAIL >

Complimenten voor Buma
Buma heeft alle statuten herschreven en het huishoudelijk
reglement gemaakt en hiervoor heeft hij complimenten van de
notaris gekregen! 

Quote van Buma
Buma zegt, en I
quote: "Ik ken geen
uitblinkers, behalve
mezelf."

Bati en Buma stelen de show! 
De GFE moet maar oppassen, onze geliefde Voorzitter en
Commissaris Extern worden namelijk zo weggekaapt naar het
zuiden! Tijdens hun bezoek aan de zuidas zijn zij geïnterviewd
door Ajouad. Bati opent de aflevering met "Ik denk dat de Zuidas
toch wel bekend staat als de Champions Leage". Mochten jullie het
gemist hebben: #Ajouad, aflevering Zuidas vanaf minuut 4:55



Ben jij klaar om aan de slag te gaan in het
kloppend hart van de fiscaliteit?

Nordin: ‘Aan het einde van mijn studie wist ik nog niet exact welke kant ik op wilde met mijn
carrière. Ik zocht een plek waar ik de mogelijkheid had om binnen de fiscaliteit veel te zien en
ontdekken en mezelf ook als persoon verder te ontwikkelen. Uiteindelijk kwam het Tax Talent
Traineeship op mijn pad: een traineeship van twee jaar waarbij je om de vier maanden van plek
wisselt binnen zowel de Belastingdienst als het ministerie van Financiën. Daarnaast heb je elke
vrijdag met mede-trainees verschillende vaardigheidstrainingen en fiscaal inhoudelijke sessies, je
bouwt daardoor een goede band met hen op. Op de werkplekken heb je steeds een vaste begeleider
en word je goed opgenomen in de teams waarin je werkt. Daarbij krijg je direct veel
verantwoordelijkheid, zo sloot ik in mijn eerste maand al aan bij bedrijfsgesprekken, werd mijn
mening gevraagd naar enkele fiscale vraagstukken en controleerde ik zelf twee aangiftes waarbij ik
gelijk de vragenbrieven mocht schrijven. De sfeer op mijn werkplekken was altijd heel prettig, zo
maakt iedereen altijd tijd voor je vrij om vragen te beantwoorden en worden regelmatig informele
evenementen georganiseerd. En eerder of juist later beginnen of tussen de middag even sporten?
Dat is geen enkel probleem. Je hebt veel ruimte om je eigen werkdag te bepalen.’

Ontwikkel je net als Nordin tot fiscaal professional met het Tax Talent Traineeship 

Wil je meer weten over het Tax Talent Traineeship? Kijk dan op
https://werken.belastingdienst.nl/stages-traineeships-duale-trajecten/traineeships-en-duale-

trajecten/tax-talent-traineeship



Uitslag WK-Poule
Een competitie gaan de GFE'ers niet uit de weg. Toen het WK weer  in het vizier lag,

werd al snel een poule aangemaakt voor de liefhebber. Elke wedstrijd bracht de nodige
spanning met zich mee, maar de uitkomst was wat minder spannend. Wie o wie zou er

gewonnen hebben? Buma! Het lijkt wel doorgestoken kaart ... 



Woordzoeker

Fiscaliteit
Wettenbundel
Commissies
Belastingplan
Jubelton
Spaartaks
Middeling
Bronbelasting
Thuiswerken 

Peildatum
Familiebank
Wolthoorn
Kroegcollege
Kantorendag
Overbelasting
Studiegroep
Kantoorbezoek
Lustrum 

Oplossing: Fijne feestdagen






